## 國立中興大學學士後醫學系學生實習場所疫苗注射辦法

114年7月10日113學年度第2學期第6次系務會議訂定

- 一、為確保學生在醫院臨床實習之職業安全及配合實習場所要求對實習生疫苗注射特訂定 「國立中興大學學士後醫學系學生實習場所疫苗注射辦法」(以下簡稱本辦法)。
- 二、本校所有參加臨床實習之學生在實習前皆須接受健康檢查並完成疫苗接種,各學系於實 習前說明會公告,並將健檢結果報告表送至實習機構。
- 三、體檢報告有效期限為經中央衛生主管機關認可醫院或指定醫院核發一年內之健康檢查報告(臺中榮民總醫院、彰化基督教醫院、童綜合醫院適用);核發6個月內之健康檢查報告(彰化秀傳醫院適用),項目須包含B型肝炎表面抗原(HBsAg)、B型肝炎表面抗體(Anti-HBs)、胸部x光、麻疹IgG抗體、德國麻疹IgG抗體、水痘V-ZIgG抗體、C型肝炎檢測,以及實習機構規定之疫苗注射項目。
- 四、未完成體檢之同學,校方有權要求同學完成體檢後方可開始實習。
- 五、抽血(血清)檢查結果表面抗原(HBsAg)呈陰性及表面抗體(Anti-HBS)呈陰性者,須接種B型肝炎疫苗、水痘抗體呈陰性者,須接種水痘疫苗、麻疹與德國麻疹抗體呈陰性者,須接種MMR疫苗。
- 六、對健康檢查結果,如需接種疫苗之學生,於注射疫苗後需將疫苗證明繳交至本系實習組 彙整。
- 七、本辦法經系務會議通過送請院核備後實施,修正時亦同。

項目	中榮	彰基	童綜合	秀傳
體檢機構要求	不限,只要是合格的健檢機構(有做 職工健檢的)都可以	體檢表格需為行政院勞委會 指定之體格檢查醫療機構, 並為地區醫院以上層級醫 院;另需有醫師簽章及醫院 章	不限,只要是合格的健檢機構(有做職工健檢的)都可以	須區域醫院以上的報 告
B 型肝炎表面抗原 HBsAg	可繳交學校註冊時的體檢報告	1 年內	1 年內	6個月內
B 型肝炎表面抗體 Anti-HBs (HBsAb)	可繳交學校註冊時的體檢報告(無時限,若檢測無抗體需要補打疫苗)	1年內	1 年內	6個月內
胸部 X 光	1 年內	1 年內	1年內	6個月內
麻疹 IgG 抗體檢測	5 年內或 15 年內完成 2 劑 MMR 疫苗 接種紀錄	5 年內	1 年內	無
德國麻疹 IgG 抗體檢測	5 年內或 15 年內完成 2 劑 MMR 疫苗 接種紀錄	1 年內	1 年內	無
水痘 V-Z IgG 抗體檢測	無	5 年內	1年內	無
C型肝炎檢測	無	無	1年內	無
新冠疫苗施打紀錄(小黃 卡)	填寫問卷調查 https://bit.ly/3fWCDVW	無	無	無

## National Chung Hsing University Post-Baccalaureate Program in Medicine Vaccination Policy for Clinical Internship Sites

Established at the 6th Department Meeting of the 2nd Semester of the 113 Academic Year on July 10, 2025

- `To ensure students' occupational safety during clinical internships and to comply with vaccination requirements from internship sites, this policy the "Vaccination Policy for Clinical Internship Sites of the Post-Baccalaureate Program in Medicine, National Chung Hsing University" (hereinafter referred to as "the Policy") is hereby established.
- All students participating in clinical internships must undergo a health check and complete the required vaccinations before the internship. Details will be announced during the pre-internship briefing held by each department, and students must submit their medical examination reports to the respective internship institutions.
- The health check report must be issued within one year by a hospital approved or designated by the central health authority or a designated hospital (Taichung Veterans General Hospital, Changhua Christian Hospital, or Tung's Taichung MetroHarbor Hospital are applicable); or within the past six months if issued by Changhua Show Chwan Hospital. The report must include the following items: Hepatitis B surface antigen (HBsAg), Hepatitis B surface antibody (Anti-HBs), chest X-ray, measles IgG antibody, rubella IgG antibody, varicella (V-Z) IgG antibody, Hepatitis C screening, and any other vaccination requirements specified by the internship institution.
- 四、Students who fail to complete the health check will not be permitted to begin their internships until the check is completed.
- 五、If a student's blood (serological) test shows a negative result for both HBsAg and Anti-HBs, they must receive the Hepatitis B vaccine. Students with negative varicella antibodies must receive the varicella vaccine, and those with negative measles and rubella antibodies must receive the MMR vaccine.
- ☆ Students who require vaccinations based on their health check results must submit proof of vaccination to the Internship Office of the Department after receiving the injections.
- + This Policy is effective upon approval by the department meeting and subsequent approval by the college. Any revisions shall follow the same procedure.